
 
ROMANIA 
JUDETUL DAMBOVITA 
CONSILIUL LOCAL BRANESTI  
 

PROCES VERBAL 

Incheiat in sedinta ordinara din 25.04.2023 

 
 Sedinta consiliului local incepe la ora  1700.  

 Consiliul Local al comunei Branesti a fost convocat prin Dispozitia primarului  nr. 61 din  20.04. 2023  
in sedinta ordinara .  Sedinta s-a desfasurat  cu prezenta fizica la sediul primariei Branesti  dar si on-line 
pentru cei care nu au reusit sa ajunga. 

           Conform invitatiei scrise , anexa la Dispozitia primarului proiectul ordinii de zi cuprinde:  
1. Proiect de hotarare: Aprobarea executiei bugetului local la trimestrul I pe anul 2023 

      Initiator:Daniel Neamtu-primar 
2. Proiect de hotarare:Stabilirea impozitelor si taxelor locale ,precum si a taxelor speciale ,aplicabile in 

anul 2024. 
Initiator:Daniel Neamtu-primar 

3. Proiect de hotarare:Aprobarea obiectivului de investitii  Schimbare de destinatie din sediu Primarie 
in Dispensar uman ,reabilitare si consolidare constructie  

     Initiator:Daniel Neamtu-primar 
     4.Proiect de hotarare:Analiza stadiului de inscriere in Registrul agricol  pentru anul 2023 si stabilirea 
programului de masuri pentru eficientizarea acestei activitati. 

Initiator:Daniel Neamtu-primar       
5.Diverse 

Sedinta este  deschisa de catre dl Neamtu Daniel - primar care informeza consiliul local ca proiectul 
ordinii de zi se modifica si se completeaza cu inca 5 proiecte de hotarare si anume: 

1 .Proiect de hotarare : Modificarea si completarea  HCL nr. 6 din 21.01.2023 cu privire la aprobarea 
Programului  anual de achizitii publice. 

          2.Proiect de hotarare: Aprobarea elaborarii si implementarii Strategiei de Dezvoltare Locala in cadrul 
 

37.Proiect de hotarare: Aprobarea DALI,a Devizului general actualizat ,a indicatorilor tehnico- 
economici actualizati pentru obiectivul de investitii  Refacere punte Pietonala Halta Scarlenta ,comnuna 
Branesti,judetul Dambovita  aprobat pentru finantare prin Programul National de investitii  
Saligny  precum si a sumei reprezentand categoriile de cheltuieli finantate de la bugetul local pentru 
realizarea obiectivului. 

4.Proiect de hotarare : Insusirea documentatiei cadastrale pentru imobilul-teren Platforma Branesti-
Marinesti si imobilul teren si constructii  teren Scoala Veche Branesti. 
5. Proiect de hotarare : Participarea UAT Branesti la Programul privind casarea  autovehiculelor 
uzate ,program finantat din Fondul de mediu ,cat si a aprobarii depunerii cererii de finantare si a 
cheltuelilor legate de programul pentru casarea autovehiculelor uzate din comuna 
Branesti,toate,initiate de dumnealui. 

 
         In continuare , lucrarile sedintei sunt preluate si conduse de dl consilier local Popescu  Cristian 
Claudiu ales presedinte de sedinta   in conditiile prevazute de art. 123  din OUG nr. 57/2019 Codul 
administrativ. 
           Consultata condica de prezenta  , rezulta ca din totalul de 13 consilieri locali ,  sunt prezenti 13 
consilieri locali    astfel , fiind intrunit cvorumul necesar desfasurarii sedintei .    

    Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  supune la vot proiectul ordinii de zi asa cum a fost 
modificat si completat. .  



 Cu 11   pentru    , s-a aprobat ordinea de zi .  
           In  continuare a fost prezentat procesul verbal  al sedintei de consiliu   din luna  martie 2023  . 
           S-au inregistrat urmatoarele  completari/observatii: 
Dl consilier local Preda Ion solicita sa se termine cu participarea on-line la sedinte . Desi a semnalat si in 
sedinta trecuta ,in procesul verbal nu s-a mentionat.In continuare se perpetueaza aceasta problema. In 
regulament era prevazuta participarea on-line pe perioada pandemiei. S-a terminat cu pandemia.Sa se 
termine si cu acest obicei.Astfel,va solicita punct de vedere de la prefectura. 
In replica ,atat d-na consilier local Luca Ana Mihaela fost presedinte de sedinta , cat si d-na consilier 
local Ion Simona Luminita precizeaza ca atata vreme cat in regulament este specificat  se poate participa 
si on-line. 
Deasemenea se precizeaza ca a fost trecut in procesul verbal observatia dumnealui. 
Dl consilier local Preda Ion revine si   arata ca , observa participarea unui cetatean la sedinta de consiliu 
local. Recomanda sa se amenajeze spatiu special pentru astfel de cazuri nu la masa consilierilor. Fiind 
asezat astfel, se mira ca nu voteaza. 
 
   Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu presedinte de sedinta   ,supune la vot   procesul  verbal cu 
modificarile si completarile ulterioare . 
Cu  13     a fost  aprobat procesul  verbal din luna martie 2023. 
        Se propune dezbaterea primului proiect de hotarare : Aprobarea executiei bugetului local la 
trimestrul I pe anul 2023. 
Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 
 Nu sunt inscrieri la cuvant pe marginea proiectului de hotarare. 
  Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta    ,supune la vot proiectul de 
hotarare.  In urma votului exprimat s-a constat  pentru   abtinere  
.Astfel,s-a adoptat hotararea consiliului local privind : Aprobarea executiei bugetului local la trimestrul I 
pe anul 2023. 
      Urmatorul punct aflat pe ordinea de zi se refera la : Stabilirea impozitelor si taxelor locale ,precum si 
a taxelor speciale ,aplicabile in anul 2024. 
         Proiectul de hotarare a fost avizat de catre comisia de specialitate economica din cadrul consiliului 
local.Comisia juridica din cadrul consiliului local a prezent  
Din  inscrierile la cuvant s-a retinut: 
       Dl consilier local Coman Sorin precizeaza ca proiectul de hotarare  este prezentat in aceeasi forma in 
fiecare an. A fost modificat decat indicele de inflatie.Considera ca ar trebui un proiect adaptat comunei 
Branesti,opinand ca nu isi au locul tot felul de taxe preluate din normative si care nu se aplica la comuna 
Branesti.A verificat mai multe situ-ri si a observat ca sunt hotarari mult mai simple si pe intelesul 
cetateanului de rand.Apreciaza ca proiectul de hotarare putea  fi separat pentru taxe si impozite locale si 
separat  pentru celelalte taxe,sanctiunii....s.a 
Atentioneaza executivul  cu privire la aplicarea reducerilor : sa fie atat pentru persoane fizice cat si pentru 
persoane juridice. Deasemenea crede ca ar trebui stimulata plata on-line cu  cu 1, 2 procente,cat stabileste 
legea. 
Referitor la taxa de inchiriere. Exista taxa dar, nu s-a inchiriat !!!Exemplul taxa pentru inchirierea 
salonului de nunti. Daca nici nu se inchiriaza,nici nu se doteaza  de ce mai trebuie taxa ?!!!! 
Dl Luca Nicolae locuitor al comunei Branesti sustine propunerea d-lui consilier local Coman Sorin si 
opineaza ca intradevar proiectul de hotararea putea fi spart : unul pentru taxe si impozite si unul care sa 
cuprinda taxele pe OG nr. 80/2013 si cele pe Ordonanta 21. 
Ce nu se cunoaste  sau nu se stie  ca pentru stabilirea acestor sanctiuni aplicate pe OG 21 trebuie hoarare 
separata.Sigur, ele se fac tot venit la bugetul local dar, trebuie o hotarare separata. Personal crede, ca este 
a 3-a oara cand intreaba  dar, probabil aceasta nu exista o astfel de hotarare. Altfel ar fi fost 
afisata.Trebuie traansparenta.Oamenii trebuie sa cunoasca cine ce are de facut.Unele articole din 
ordonanta ,ex. art. 24 a fost abrogat.Practic cetatenii nu  mai au nici o obligatie fata de normele de 
gospodarire.Acest aspect ar trebui lamurit printr-o hotarare locala. 



Ar fi fost placut surprins ca odata cu acest proiect sa se fi prezentat in consiliul local atat pentru consilieri 
cat si pentru cetatenii,care mai participa, care sunt restantierii la taxe si impozite. 
   Dl Neamtu Daniel-primar il asigura ca se sta foarte bine la incasari si nu  prea sunt restantieri. 
   In replica, dl consilier local Coman Sorin mentioneaza ca situatia se vede clar din executia bugetara. 
Exemplu la  veniturile din concesiuni si inchirieri din cat a fost planificat  cca 8.000 lei s-au incasat 400 
lei. 
    Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu presedinte de sedinta roaga executivul sa acorde atentie 
la redactarea art.5 din proiect care este incomplet. 
    Dl Luca Nicolae-locuitor al comunei Branesti  revine ,insista si recomanda executivului sa se 
foloseasca toate mijloacele pe care le detine primaria pentru inventarierea tuturor terenurilor si cladirilor 
care nu sunt declarate la fisc.Apreciaza ca 50% din cladirile din aceasta comuna nu sunt declarate la 
impunere.Reaminteste ca, dumnealui a fost obligat sa obtina autorizatie pentru un cotet. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta  constata ca nu mai sunt inscrieri la 
cuvant si  ,supune la vot proiectul de hotarare.  In urma votului exprimat s-au inregistrat  8 voturi  
 pentru   impotriva  .Astfel,s-a adoptat hotararea consiliului local privind : Stabilirea 

impozitelor si taxelor locale ,precum si a taxelor speciale ,aplicabile in anul 2024. 
    Punctul 3 se refera la - Aprobarea obiectivului de investitii  Schimbare de destinatie din sediu 
Primarie in Dispensar uman ,reabilitare si consolidare constructie . 
       Proiectul de hotarare a fost avizat de catre comisiile de specialitate din cadrul consiliului local. 
Dl Neamtu Daniel informeaza consiliul ca acest proiect este deja pe PJDL , pana pe data de 27 aprilie a.c 
trebuie depusa aceasta hotarare ,motiv pentru care s-a suplimentat si proiectul ordinii de zi. 
Din  inscrierile la cuvant  s-a retinut ca d-na consilier local Dumitru Florina nu crede ca era necesara 
schimbarea destinatiei in dispensar. Apreciaza ca este o cladire veche si ca ar fi trebuit sa se faca 
demersuri pentru a fi introdusa in patrimoniu sa fie folosita pentru ceva traditional,un muzeu sau... 
altceva. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta  constata ca nu mai sunt inscrieri la 
cuvant si  ,supune la vot proiectul de hotarare.  In urma votului exprimat s-au inregistrat  10 voturi  
 pentru   impotriva  .Astfel,s-a adoptat hotararea consiliului local privind :  Schimbare 

de destinatie din sediu Primarie in Dispensar uman ,reabilitare si consolidare constructie . 
          Punctul 4: Proiect de hotarare cu privire la: Analiza stadiului de inscriere in Registrul agricol  
pentru anul 2023 si stabilirea programului de masuri pentru eficientizarea acestei activitati. 

Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 
Dl consilier local Ionescu Florin Danut  este nelamurit cu privire la un articol care  conditioneaza 
inscrierea datelor in registrul agricol numai pe baza documentelor.Stie,considera ca nu toata lumea 
detine documente de proprietate. 

 Nu mai  sunt inscrieri la cuvant pe marginea proiectului de hotarare. 
 Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta   ,supune la vot proiectul de 
hotarare.  In urma votului exprimat s-  pentru  .Astfel,s-a adoptat hotararea 
consiliului local privind : Analiza stadiului de inscriere in Registrul agricol  pentru anul 2023 si 
stabilirea programului de masuri pentru eficientizarea acestei activitati. 

        Punctul 5 : Modificarea si completarea  HCL nr. 6 din 21.01.2023 cu privire la aprobarea 
Programului  anual de achizitii publice. 
Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 
 Nu sunt inscrieri la cuvant pe marginea proiectului de hotarare. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta    ,supune la vot proiectul de hotarare.  
In urma votului exprimat s-  pentru   abtinere  .Astfel,s-a 
adoptat hotararea consiliului local privind : Modificarea si completarea  HCL nr. 6 din 21.01.2023 cu 
privire la aprobarea Programului  anual de achizitii publice. 

      Punctul 6 : Proiect de hotarare cu privire la: Aprobarea elaborarii si implementarii Strategiei de 

 
Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 



 Nu sunt inscrieri la cuvant pe marginea proiectului de hotarare. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta    ,supune la vot proiectul de hotarare.  
In urma votului exprimat s-  pentru   abtinere Astfel,s-a adoptat 
hotararea consiliului local privind : Aprobarea elaborarii si implementarii Strategiei de Dezvoltare Locala 

 
    Punctul 7 - Proiect de hotarare cu privire la: Aprobarea DALI,a Devizului general actualizat ,a 
indicatorilor tehnico- economici actualizati pentru obiectivul de investitii  Refacere punte Pietonala 
Halta Scarlenta ,comnuna Branesti,judetul Dambovita  aprobat pentru finantare prin Programul National 
de investitii  Saligny  precum si a sumei reprezentand categoriile de cheltuieli finantate de la 
bugetul local pentru realizarea obiectivului. 
 Proiectul de hotarare a fost avizat de catre comisiile de specialitate din cadrul consiliului local. 
Nu sunt inscrieri la cuvant. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta    ,supune la vot proiectul de hotarare.  
In urma votului exprimat s-  pentru   abtinere  .Astfel,s-a 
adoptat hotararea consiliului local privind :Aprobarea DALI,a Devizului general actualizat ,a 
indicatorilor tehnico- economici actualizati pentru obiectivul de investitii  Refacere punte Pietonala 
Halta Scarlenta ,comnuna Branesti,judetul Dambovita  aprobat pentru finantare prin Programul National 
de investitii  Saligny  precum si a sumei reprezentand categoriile de cheltuieli finantate de la 
bugetul local pentru realizarea obiectivului. 
       Punctul 8 - Proiect de hotarare : Insusirea documentatiei cadastrale pentru imobilul-teren Platforma 
Branesti-Marinesti si imobilul teren si constructii  teren Scoala Veche Branesti. 
Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 
Din inscrierile la cuvant pe marginea proiectului de hotarare s-a retinut: 
Dl consilier  local  Ionescu Florin Danut intreaba daca terenul din zona Marinescu ,este terenul primariei 
?!!! 
Din cate cunoaste  terenul din jurul apei este revendicat de mai multi proprietari  Apele Romane ,Ocolul 
Silvic... 
Dl Neamtu Daniel  - primar ,precizeaza ca in inventarul comunei se regaseste ca platforma de gunoi de 
cca 5000 mp. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta  constata ca numai sunt inscrieri la 
cuvant  si   supune la vot proiectul de hotarare.  In urma votului exprimat s-au inregistrat   11 voturi  
 pentru   abtinere  .Astfel,s-a adoptat hotararea consiliului local privind- Insusirea 

documentatiei cadastrale pentru imobilul-teren Platforma Branesti-Marinesti si imobilul teren si 
constructii  teren Scoala Veche Branesti. 
Punctul 9- Proiect de hotarare : Participarea UAT Branesti la Programul privind casarea  autovehiculelor 
uzate ,program finantat din Fondul de mediu ,cat si a aprobarii depunerii cererii de finantare si a 
cheltuelilor legate de programul pentru casarea autovehiculelor uzate din comuna Branesti. 
Comisiile de specialitate din cadrul consiliului local au prezentat si inaintat rapoarte de avizare  pozitive. 
Din inscrierile la cuvant pe marginea proiectului de hotarare s-a retinut: 
Dl consilier local Preda Ion  intreaba daca criteriul de stabilire al persoanelor din lista  a fost vechimea 
masinii. 
Dl consilier local Popescu  Cristian Claudiu  presedinte de sedinta  constata ca numai sunt inscrieri la 
cuvant  si   supune la vot proiectul de hotarare.  In urma votului exprimat s-au inregistrat   13 voturi  
 pentru .Astfel,s-a adoptat hotararea consiliului local privind Participarea UAT Branesti la Programul 

privind casarea  autovehiculelor uzate ,program finantat din Fondul de mediu ,cat si a aprobarii depunerii 
cererii de finantare si a cheltuelilor legate de programul pentru casarea autovehiculelor uzate din comuna 
Branesti. 
 
    Se trece la punctul  Diverse .Din inscrierile la cuvant s-au retinut: 
 



        D-na consilier local Luca Ana Mihaela  informeaza consiliul local ca , in data de 8 aprilie dupa cum 
se stie ,a fost campania de sterilizare care a fost un real succes.Au fost sterilizate peste 100 de animale. In 
procent de 80 % au fost cetateni ai comunei Branesti. 
Multumeste celor implicati in aceasta actiune : d-lui primar,viceprimar,d-nei consilier local Ion 
Simona,d-rei Diana Pricop,voluntarilor care au fost de mare ajutor si nu in ultimul rand familiei. 
Nu este usor sa se organizeze astfel de campanii de sterilizare gratuite.  Crede ca o alta campanie nu va 
mai fi organizata prea curand. 
            Dl Luca Nicolae  felicita primarul localitatii pentru  realizarea iluminatului  public in comuna. 
Astfel ,s-a mai curmat suferinta celor carora le batea lumina de la vechile lampi in podurile caselor ,sau in 
geamuri. 
Revine asupra unei sesizari  mai vechi si resolicita o cercetare foarte atenta la istoricul iluminatului public 
realizat in cele 2 etape.Una pe timpul mandatului d-lui Preda in care personal a constatat ca s-au decontat 
zeci sau chiar sute de carje vechi aducandu-se un prejudiciu substantial bugetului local pe care il 
considera un furt din banul public. 
Sa se inventarieze toate carjele care au fost, care s-au inlocuit iar cine a gresit sa plateasca. 
         Dl consilier local Ionescu Florin  roaga executivul sa aiba in vedere ca pe strada Monumentului mai 
sunt 2-3 case dupa locuinta dumnealui si daca este posibil sa se monteze si acolo o lampa. Stalp exista. 
Revine si asupra sparturilor din asfalt,care s-au accentuat dupa ce a trecut masina de gunoi . 
         Dl consilier  local  Coman Sorin  readuce in atentia executivului problema de la Ursu mare,unde 
sunt depozitate tot felul de placi,dale pe domeniul public.De la o luna ,doua s-
Recomanda sa fie rezolvata aceasta problema ca nu este in regula. 
        D-na Luca Mihaela Ana solicita raspuns si solutii pentru cetatenii care doresc sa-si depoziteze 
gunoiul menajer rezultat din constructii.Intreaba daca se poate face un contract,ceva, cu SUPERCOM sa 
ridice si aceste resturi de materiale de constructii.     
D-na consilier local Dumitru Florina revine asupra caminului de nunti care pe zi ce trece constata ca se 
degradeaza   ,constata cu parere de rau  ca nu se face nimic.Crede ca acel salon de nunti trebuie sa 
ramana la dispozitia si pentru folosinta cetatenilor din comuna. 
Discutiile au continuat pe aceasta tema  cu pareri pro si contra. 

 
                    Dl  

e din data de 25.04.2023 a Consiliului Local al 
Comunei Branesti. 

-   

inregistrarea audio-video. 

     Drept care s- -verbal. 

                       Presedinte de sedinta,                                Secretar  general al comunei Branesti, 
                          -consilier local-                                               jr. Florentina Oprea 
                        Popescu  Cristian Claudiu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


